
 
 
 
 
 
 
Schriftelijke vragen art. 33 

Toelichting: 
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan.  
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.   

Indiener: B.R. Winters (BBB Berkelland) 
Datum indiening vraag: 21.02.2023 
Datum verzending antwoord: 27-02-2024 
 
Onderwerp: AZC en vervolgvragen Spreidingswet & Opvang Oekraïners  
 
Vraag: 
Kan er een overzicht worden gegeven hoeveel Oekraïners, statushouders en asielzoekers worden 
opgevangen/ondergebracht/gehuisvest in Berkelland op dit moment? Graag de aantallen ook gespecificeerd per 
kern en met een prognose voor eind 2024, medio & eind 2025 of wat er gegeven kan worden. 
Antwoord (in te vullen door college): 
 
Op dit moment worden er 266 ontheemden uit Oekraïne opgevangen: 
Leostichting:   146 
Borculo:    41 
Ruurlo:     22 
Haarlo:     16 
Eibergen:      9 
Neede:     32 
Taakstelling 1-2-2024: 265, prognose: 321 
 
In de eerste helft van 2024 zijn 8 statushouders gehuisvest 
Ruurlo:   3 
Neede:   2 
Eibergen:  3 
Taakstelling eerste helft 2024: 46 (+achterstand 25=71) 
 
Op dit moment worden 44 asielzoekers opgevangen 
Rekken:  44 
Taakstelling provinciaal plan 2024: 158, indicatieve verdeling Spreidingswet: 255 
 
 
Vraag: Klopt het dat de Gemeenteraad moet instemmen met (de verandering van vergunning voor) een 
Bestemmingsplanwijziging (voor het bestemmingsplan) voor een eventueel AZC aan de Groenloseweg te 
Eibergen? En wanneer zal hier over gestemd moeten gaan worden? 
Antwoord:  

Nee, het is een buitenplanse omgevingsplanactiviteit (Bopa). Voor dit project is een omgevingsvergunning nodig. 
Hiervoor wordt een procedure gevolgd, waarvoor het college bevoegd gezag is.  
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Vraag: Is dit de enige locatie die het College op het oog had of waren er nog meer? Welke locaties waren er dan 
nog meer? En waarom is er voor deze locatie gekozen? Waarom is er niet gekozen voor leegstaande 
gebouwen?  
Antwoord:  

Er is een locatieonderzoek gedaan, op basis van door de gemeenteraad vastgestelde criteria op 30 mei 2023. Er 
is gekozen voor een eenduidig, deskundig en onafhankelijk onderzoek dat is uitgevoerd door Sweco. Het college 
heeft uiteindelijk deze locatie gekozen voor een opvanglocatie voor asielzoekers. Argumenten: 
o Het is voldoende groot voor een opvanglocatie. 
o Voorzieningen zijn dichtbij. 
o Vanwege de gunstige ligging ten opzichte van de andere COA locaties (Rekken en Winterswijk) gaat COA 

akkoord met een (voor hen) relatief kleine opvanglocatie. 
o Er wordt hier in de toekomst geen woningbouw verwacht en het is daarom geschikt als tijdelijke locatie. 

 
 
Vraag: Is het College benaderd door het COA en is in samenspraak zo het Collegebesluit voor de locatie tot 
stand gekomen? Zo niet, hoe dan wel? En hoe is het contact met het COA ontstaan? 
 
Antwoord: 
Het college is, net als alle andere gemeenten regelmatig benaderd door de staatssecretaris en het COA over 
opvangplekken voor asielzoekers. Op basis hiervan is een provinciaal plan gemaakt. Wij richten ons op het 
huidige provinciaal plan waardoor wij 158 plekken moeten realiseren. Daarvan kunnen er globaal 50 
plekken in Rekken landen en moeten we nog 100 plekken realiseren op een nieuwe COA-locatie. Op deze 
aantallen was ook het locatieonderzoek gericht. De locatie die hieruit naar voren kwam is geschouwd en 
besproken met het COA. Voor de realisatie van deze locatie heeft COA een intentieverklaring afgegeven. 
 
 
Vraag: De opzet is dat er 50 AMV’s en 50 meerderjarige asielzoekers gaan worden opgevangen, toch? 
Is er al iets bekend over de mix van deze mensen?  
Het lijkt ons verstandig dat er niet alleen maar alleenstaande jongemannen in een AZC komen. Als je een mix 
met vaders & moeders met kinderen en opa’s & oma’s hebt en dan eventueel alleenstaande jongemannen dan is 
de kans voor escalaties een stuk kleiner. 
 
Antwoord: 
Er is nog geen zicht op de populatie verdeling (man/vrouw, gezinnen, herkomst, leeftijd) die hier gaat 
komen. Dit is ook afhankelijk van de instroom bij het COA. Er komen in ieder geval 50 AMV en 50 
volwassenen. Kijk voor actuele informatie over de instroom en uitstroom bij het COA op 
www.coa.nl/nl/lijst/instroom-en-uitstroom. Wat betreft de verdeling tussen jongens en meisjes zien we wel 
dat meer minderjarige jongens alleen reizen, dan minderjarige meisjes. 
 
 
Vraag: De mogelijke AZC locatie is gesitueerd dichtbij de middelbare school Het Assink. Wij denken dat het te 
dichtbij is. Hoe ziet het College dit? 

http://www.coa.nl/nl/lijst/instroom-en-uitstroom
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Antwoord:  
Er zijn op voorhand, op basis van ervaringen, geen redenen om te veronderstellen dat de locatie te dicht bij 
een middelbare school is gelegen. Er wordt, net als in Rekken, door een onafhankelijk deskundig bureau 
een buurtschouw verricht en een risicoanalyse opgesteld gericht op veiligheid en leefbaarheid. Op basis 
hiervan wordt een beheerplan opgesteld en een beheergroep ingesteld. 
 
 
Vraag: Het is sowieso niet verkeerd dat elke grote kern in Berkelland een eigen politiekantoor(tje) heeft. Met de 
komst van een AZC in Eibergen lijkt ons dit voor Eibergen noodzakelijk, hoe ziet het College dit? 
 

Antwoord:  

Bij de start van de nationale politie is afgesproken dat er een politiebureau komt per politieteam. Vanwege 
de grote oppervlakte van het team Achterhoek-Oost is er een uitzondering gemaakt en heeft het team twee 
locaties, Winterswijk en Borculo. Een locatie die bemenst moet worden gaat daarnaast ten koste van de 
capaciteit op straat. Berkelland heeft dus in Borculo een politiebureau en in alle kernen een wijkagent. 
Bovendien is er in de regio een speciale ‘wijkagent instellingen’ actief. De wijkagent wordt betrokken bij de 
risicoanalyse voor veiligheid en leefbaarheid en neemt zitting in de beheergroep.  

 
Vraag:  
Bijna elke azc heeft een gezondheidscentrum, waar een huisarts spreekuur houdt. De huisarts werkt samen met 
een praktijkverpleegkundige, deskundige voor geestelijke gezondheidszorg of een praktijkassistent. De huisarts 
verwijst ook naar andere zorgverleners zoals een verloskundige of medisch specialist.  
Hoe is dat met het COA bij een eventuele AZC in Eibergen geregeld? 
Als dat niet is geregeld, worden dan ook de plaatselijke huisartsen bij het plan betrokken? 
 
Antwoord:  
Dit wordt voor de COA-locatie in Eibergen ook op die manier geregeld. GezondheidsZorgAsielzoekers 
(GZA) zorgt voor goede zorg voor alle asielzoekers. Hierbij besteden zij extra aandacht aan taal- en 
cultuurverschillen, de asielprocedure, de leefsituatie en de zorgbehoefte van asielzoekers.  
GZA heeft een gezondheidscentrum waar de asielzoeker terecht kan voor een afspraak met een 
zorgprofessional zoals de doktersassistent, verpleegkundige, POH-GGZ of huisarts. Vanaf 1 januari 2018 
organiseert GZA de zorg voor asielzoekers in Nederland. GZA doet dit in opdracht van het COA en in 
samenwerking met zorgverzekeraar DSW. De zorg die GZA levert is gebaseerd op de Regeling Medische 
zorg Asielzoekers (RMA). 
 


